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z XVII sesji Rady Gminy Pawłowice 
odbytej w dniu 22 marca 2016 r. 
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XVII sesja Rady Gminy Pawłowice odbyła się zwyczajowo w sali posiedzeń Urzędu Gminy, 
obrady rozpoczęto o godz. 15.00, prowadził je Przewodniczący Rady Aleksander Szymura. 

Ad. 1 
Przewodniczący obrad przywitał obecnych na sali radnych, Wójta, sołtysów, kierowników 
referatów i dyrektorów jednostek organizacyjnych, Komendanta Komisariatu Policji, 
mieszkańców zainteresowanych tematyką sesji. 
Na podstawie złożonej listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W sesji uczestniczyli 
wszyscy radni - lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu. Lista obecności gości 
stanowi zał. nr 2 do protokołu. 

Ad.2 
Następnie Przewodniczący obrad przedstawił porządek, jaki radni otrzymali wraz 
z zawiadomieniem o sesji oraz był podany do publicznej wiadomości. 

. ~ 1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności; 
2. Przedstawienie porządku obrad; 
3. Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Gminy Pawłowice z dnia 23.02.2016 r.; 
4. Przedstawienie wykazu pism skierowanych do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym; 
5. Informacja o działalności Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych w okresie 

międzysesyjnym; 
6. Informacja o pracach komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym; 
7. Interpelacje radnych; 
8a. Głosowanie w sprawie wydzielenia w budżecie środków na budowe obelisku. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Pawłowice na lata 2016 - 2025; 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/125/2015 Rady Gminy Pawłowice 

w sprawie budżetu gminy Pawłowice na rok 2016; 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach; 
11. Podjecie uchwały w sprawie udzielenia pożyczki dla Ludowego Klubu Sportowego 

„Strażak" w Pielgrzymowicach; 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego; 
13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pszczyńskiemu; 

,.-...., 14. Podjecie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego części sołectwa Warszowice w gminie Pawłowice, obejmującego działki 
przy ul. Cieszyńskiej o nr: 4106/87, 4107/87, 4108/87, 4110/87; 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 
położonej na terenie Pawłowic; 

16. Podjęcie uchwały w w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pawłowice w 2016 roku; 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie 
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla Jastrzębskiego Zakładu Wodociągów 
i Kanalizacji S. A. z siedzibą w Jastrzębiu-Zdroju; 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej planu dofinansowania 
doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół i przedszkoli prowadzonych przez gminę 
Pawłowice; 

19. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale Rady Gminy 
Pawłowice; 

20. Wolne głosy i wnioski; 
21. Zakończenie obrad. 
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Radny K. Tekla zawnioskował, aby kwestię związaną z budżetem dotyczącą przeznaczenia 
środków finansowych na budowę obelisku, głosować odrębnie. 
Powyższy wniosek Przewodniczący poddał pod głosowanie, został on przyjęty przez radnych 
jednogłośnie 15 głosami za - jako pkt. 8 a. 
Nie wniesiono dalszych uwag do porządku obrad. 

Ad.3 
Protokół z XVI sesji Rady z dnia 23 lutego 2016 r. został przyjęty jednogłośnie bez czytania 
jego treści, gdyż nie wniesiono żadnych uwag ani poprawek. Protokół był dostępny na portalu 
biura Rady oraz wyłożony w biurze Rady i na sali obrad przed sesją. 

Ad.4 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał wykaz pism, jakie zostały skierowane do Rady Gminy 
w okresie międzysesyjnym. Poinformował, że z pismami można zapoznać się w biurze Rady. 
Wykaz pism stanowi zal. nr 3 do protokołu. 

Ad.S 
Przystąpiono do składania informacji o działalności referatów Urzędu Gminy oraz jednostek 
organizacyjnych w okresie międzysesyjnym. 
Na wstępie Wójt poinformował że: 
- odbyły się zebrania wiejskie sprawozdawcze w sołectwach, 
- odbyły się zebrania strażackie, jeszcze odbędzie się Gminny Zjazd OSP, 
- uczestniczył w konwencie wójtów, burmistrzów i prezydentów miast, 
- odbył spotkanie z Ministrem w ramach programu „Rodzina 500 Plus", 
- o spotkaniu w sprawie reformy oświaty, 
- 14 marca odbyło się spotkanie z sołtysami, na którym omawiano bieżące sprawy sołectw, 
- odbyło się spotkanie z dyrektorami szkół i przedszkoli, z dyrektorami jednostek gminy, 
- trwa jarmark wielkanocny, 
- na 16 kwietnia planowany jest „pchli targ" na którym będą sprzedawane zbędne przedmioty 
z placówek oświatowych, jednostek, również mieszkańcy będą mogli sprzedać swoje rzeczy, 
- mimo utrudnień na drogach zanotowano mniej wypadków ciężkich, na zebraniach wiejskich 
odbyły się prelekcje Policji na temat bezpieczeństwa, 
- trwają dyżury przedstawicieli Urzędu Skarbowego z Pszczyny, podał najbliższe terminy, 
- gmina jest przygotowana do realizacji od 1 kwietnia programu Rodzina 500 Plus, 
- odbyło się spotkanie z GDDKiA w sprawie obwodnicy, z ZDW w sprawie projektu przebudowy 
DW 933, której zakres obejmuje odcinek od Wodzisławia przez Pawłowice do Studzionki, 
łącznie z rondem, ścieżkami rowerowymi - po starym szlaku, 
- odbyło się spotkanie z restauratorami w sprawie możliwości zapewnienia praktyk 
zawodowych i pracy absolwentom technikum kelnerskiego, jest zapotrzebowanie na ponad 
40 kelnerów, 
- odbyły się Dni Otwarte w Zespole Szkół Ogólnokształcących, 
- trwają rozmowy w sprawie dostawy wody, odprowadzania ścieków i wód deszczowych 
z terenu KSSE. 

Następnie informacje składali kierownicy referatów oraz dyrektorzy jednostek: 
- Referat Organizacyjny i Informatyki, 
- Referat Podatków i Opłat, 
- Referat Księgowości i Budżetu, 
- Referat Infrastruktury Komunalnej, 
- Referat Gospodarki Przestrzennej, Geodezji i Mienia, 
- Referat Inwestycji, 
- Referat Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
- Referat Spraw Obywatelskich, 
- Referat Promocji i Integracji Europejskiej, 
- Gminny Zakład Wodociągów i Kanalizacji, 
- Gminny Zespół Komunalny, 
- Gminny Zespół Oświaty 
- Gminny Ośrodek Sportu, 
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- Gminny Ośrodek Kultury, 
- Gminna Biblioteka Publiczna. 
Sprawozdania międzysesyjne stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad.6 
Informację o tematyce wspólnych posiedzeń Komisji odbytych w okresie międzysesyjnym 
przedstawił Przewodniczący Rady. 
Radna Barbara Serówka - Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego omówiła 
zakres spraw omawianych przez tę Komisję. 
Następnie Przewodniczący Komisji Działalności Społecznej Zbigniew Dusza przedstawił 
informację o pracy tej Komisji. 
Informację o tematyce i zakresie przeprowadzonej kontroli przez Komisję Rewizyjną 
przedstawił Andrzej Tyszko - Przewodniczący Komisji. 
Informacje stanowią zał. nr 5 do protokołu. 

Ad.7 
Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna 
interpelacja. 

Sa. 
W związku z przy3ęc1em wniosku radnego K. Tekli przystąpiono do odrębnego omow1enia 
zapisu z projektu uchwały dot. zmian w budżecie i zmian w WPF, dotyczącego środków 
na planowaną budowę obelisku. Na wstępie Przewodniczący poprosił Wójta o wprowadzenie 
i przedstawienie idei powstania obelisku. 
Wójt poinformował, że w 2014 r. po śmierci śp. Damiana Galuska były rozmowy na temat 
upamiętnienia jego 20 - letniej działalności. Równocześnie co 5 lat obchodzone są rocznice 
powstania gminy i Pawłowic. Na potrzeby takich rocznic czy wspomnień stawia się różnego 
rodzaju obeliski, tablice. W ubiegłym roku była propozycja nadania imienia D. Galuska 
jakiemuś placu, ulicy. Po dyskusjach z radnymi, z rodziną doszło do wniosku i porozumienia 
z rodziną, by połączyć obchody 735 lecia gminy z upamiętnieniem śp. Damiana Galuska. 
Zaczęto pracować nad tematem, jak to uczcić, by w Dni Pawłowic te uroczystości się odbyły. 
Następnie omówił jak miałby wyglądać obelisk, jest opracowany wstępny projekt (makieta była 
wyłożona na sali), we własnym zakresie Gminy. Nie będzie to fiorma ciężkiego pomnika, 
wstępny projekt obelisku składałby się z 7 słupów szklannych symbolizujących 7 sołectw 
w gminie o wys. 3,20 m na podstawie betonowej ze szkła 2 cm grubości, podświetlany 
od spodu ledami, by stanowił element małej architektury. Na jednym z filarów umieszczone 
byłoby wspomnienie śp. Damiana Galuska. Koszt orientacyjny wyniósłby około 20 OOO zł., 
realizacja uzalezniona jest od od dzisiejeszej decyzji Rady, przy czym nadmienił, że były inne 
wykonywane podobne inicjatywy ze środiow gminnych z promocji - bez decyzji rady. Jest 
propozycja , by wprowadzić do budżetu środki na ten cel. 
Przewodniczący Rady - temat był przedstawiony Komisjom na odrębnych posiedzeniach. 
Komisja Działalności Społecznej wstępnie była za obeliskiem ale na okoliczność 735 lecia 
Pawłowic, sprawa upamiętnienia na obelisku Damian Galuska miała jeszcze być omówiona. 
Radny K. Tekla - uważa, że budowa obelisku na taką rocznicę nie ma sensu, gdyż nie jest to 
rocznica okrągła. Za kwotę 25 tys. zł. można zrobić coś lepszego dla mieszkańców. 
Dalsza wypowiedź Przewodniczącego odnosiła się do zasług Damian Galuska, które zapisały się 
w historii gminy, D. Galusek miał też do pomocy swej działalności Radę Gminy. To była jego 
praca, otrzymywał też poparcie mieskzanców. 
Wypowiedź radnego K. Tekli poparł również radny A. Krasny proponując uhonorowanie 
D. Galuska tablicą pamiątkową w Urzędzie Gminy za mniejsze pieniądze. 
Radny P. Drobek zwrócił uwagę, że obelisk ma symbolizować 7 sołectw, przy czym na zebraniu 
ROSM była mowa o przekształceniu osiedla w sołectwo - w związku z czym trzeba 8 słupów 
w obelisku. Po tych wypowiedziach przystąpiono do głosowania w sprawie wykreślenia kwoty 
25 tys. zł. z projektów uchwał. 
Za wykreśleniem z projektu uchwał dotyczących: zmian w WPF i zmian w budżecie gminy 
kwoty 25 tys. zł. z przeznaczeniem na budowę obelisku głosowało 15 radnych - jednogłośnie. 
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W związku z powyższym wynikiem głosowania w sprawie obelisku - zostały przeliczone kwoty 
w uchwałach dot. WPF i zmian w budżecie. 

Ad.8 
Skarbnik Gminy Agnieszka Kempny poinformowała, że proponuje się zmienić Wieloletnią 
Prognozę Finansową na lata 2016-2025 Gminy Pawłowice w celu dostosowania do zmienionej 
uchwały w sprawie budżetu Gminy Pawłowice na 2016 rok oraz zaktualizowania danych 
w zakresie przedsięwzięć wieloletnich. 
Przedstawiła proponowane zmiany, który uzyskały pozytywną opinię Komisji Rady, 
z uwzglednieniem poprawki wynikającej z pkt. Ba. 
Uchwała nr XVII/150/2016 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Pawłowice na lata 2016 - 2025 została przyjęta 14 głosami za, przy 1 głosie 
wstrzymującym. Uchwała stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Ad.9 
Kolejny projekt uchwały dotyczył zmian w budżecie gminy. Skarbik przedstawiła proponowane 
zmiany, które były omawiane przez Komisje Rady i uzyskały pozytywną opinię, 
z uwzględnieniem poprawki wynikającej z pkt. 8a. 
Uchwała nr XVII/151/2016 w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/125/2015 Rady 
Gminy Pawłowice w sprawie budżetu gminy Pawłowice na rok 2016 - została 

--. również przyjęta 14 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym. Uchwała stanowi 
zał. nr 7 do protokołu. 

Ad. 10 
Skarbnik poinformwoała, że do właściwości Rady Gminy należy podejmowanie uchwał 
w sprawie zaciągania zobowiązań finansowych. W związku z tym przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Katowicach w wysokości 10.000.000,00 zł. na sfinansowanie zadania inwestycyjnego 
pn. „Budowa stacji uzdatniania wody w gminie Pawłowice wraz z siecią wodociągową 
i instalacjami fotowoltaicznymi". Zaciągnięcie tej pożyczki jest korzystne dla gmin z uwagi 
na oprocentowanie dla jednostek samorządu terytorialnego w wysokości 0,9 stopy redyskonta 
weksli nie mniej niż 3,5 % w stosunku rocznym. Pożyczki mogą być częściowo umarzalne 
do 40 % wg zasad przyjętych przez Fundusz. Nie wniesiono uwag do projektu uchwały. 
Uchwała nr XVII/152/2016 w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach została podjęta 
jednogłośnie - 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. 8 do protokołu. 

Ad. 11 
Dalej Skarbnik poinformowała, że ustawa o finansach publicznych w art.6 i ustawa 
o samorządzie gminnym umożliwiają udzielanie ze środków publicznych z budżetu gminy 
pożyczek i kredytów. Z wnioskiem o udzielenie pożyczki zwrócił się LKS „Strażak" 
Pielgrzymowice, która ma być uruchomiona na realizację projektu w latach 2016-2017 
w ramach Funduszu Mikroprojektów Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej 
Republika Czeska - Polska na lata 2014 - 2020 pn. „Integracja środowisk wiejskich - łączy nas 
sport". Pożyczka miałaby stanowić pokrycie 85 % kosztów projektu w części podlegającej 
refundacji ze środków unijnych, a jej zwrot nastąpi po rozliczeniu zadania do końca 2018 r. 
Całość projektu to kwota 87 OOO zł. a wkład własny klubu to kwota 13.500 zł. 
Uchwała upoważnia Wójta do zawarcia porozumienia umowy określającej szczególy spłaty 
pożyczki. 

Radny P. Drobek - jest za tym, aby było pozyskiwanie środków z zewnątrz. Zasugerowal, aby 
kolejne takie przedsięwzięcia były realizowane z innych środków, nie z pomniejszenia długu 
publicznego, np. ze środków na inicjatywe lokalną. Po tej uwadze przystapiono do głosowania. 
Uchwała nr XVII/153/2016 w sprawie udzielenia pożyczki dla Ludowego Klubu 
Sportowego "Strażak" w Pielgrzymowicach została przyjęta 14 głosami za, 
przy 1 głosie wstrzymującym. Uchwała stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

4 



Ad. 12 
Następnie Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyodrębnienia funduszu 
sołeckiego. Poinformowała, że zgodnie z art. 2 ust. 1 ustawy o funduszu sołeckim rada gminy 
rozstrzyga o wyodrębnieniu w budżecie gminy środków stanowiących fundusz, podejmując 
stosowną uchwałę. Uchwałę trzeba podjąć do 31 marca poprzedzającego rok budżetowy, 
którego to dotyczy, w obecnym przypadku dotyczy roku 2017. Dnia 4 lutego wpłynął wniosek 
Rady Sołeckiej Pawłowic o wyodrębnienie funduszu sołeckiego, projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego został przedstawiony na spotkaniu 
z sołtysami dnia 12 lutego gdzie został przez sołtysów poparty. Projekt uchwały uzyskał 
również pozytywną opinię Komisji Rady Gminy. 
Po tej wypowiedzi głos zabrał Przewodniczący Rady stwierdzając, że jednym z nadrzędnych 
celów działalności radnych, Rady jest scalanie środowisk, sołectw stowarzyszeń , klubów. 
Na dziś przedstawiona uchwała tej integracji nie spowoduje, ponieważ nie wszystkie jednostki 
do tej uchwały są uprawnione. Osiedle, jako odrębna jednostka ze względu na strukturę, 
na dziś jest z tego uprawnienia wykluczone, pozostałe sołectwa mogą z funduszu skorzystać. 
Dyskusja na posiedzeniu Komisji była przekonywująca, gdyż doszło do pewnych ustaleń. 
Na dziś osiedle pozostaje bez środków z tytułu funduszu soleckiego. 
Dalej poinformował, że w dniu wczorajszym uczestniczył w zebranie Rady Osiedlowej 
Samorządu Mieszkańców, gdzie po bardzo burzliwej dyskusji uznał, że jeśli zapadnie decyzja 
o wyodrębnieniu funduszu - to spowoduje ona dezintegrację społeczeństwa, radni nie dają' 
rady wytłumaczyć mieszkańcom Osiedla, dlaczego Osiedle nie jest ujęte w funduszu. Na dziś 
byłoby niekorzystne wprowadzenie tej uchwały. 
Dalej poinformował, że jest propozycja, by osiedle przekształcić w sołectwo, lecz Osiedle 
nie jest w stanie przeprowadzić procedury do 30 czerwca. Zaproponował, by zaczekać 
do przyszłego roku, by sytuacja Osiedla się wyjaśniła, by wszystkie sołectwa i Osiedle miały 
równe szanse. 
Radny A. Szaweł - na posiedzeniu Komisji była deklaracja, że osiedle pieniądze dostanie 
Siedem sołectw chce dostać środki z funduszu, fundusz w całej Polsce działa, dlaczego 
z powodu Osiedla sołectwa miałby go nie dostać, Osiedle jeżeli nie dostanie teraz, to dostanie 
później. Fundusz dla sołectw jest bardzo potrzebny, kwota 26 tys. zł. byłaby 
na podstawowe rzeczy, które mogą sołtysi zrobić sami. Chciałby, by fundusz sołecki został 
uchwalony. 
Radny D. Herman - skoro na posiedzeniu Komisji określono, że Osiedle środki dostanie to 
trzeba się tego określenia trzymać. Fundusz sołecki to zysk dla całej gminy i jeżeli możemy 
dostać dofinansowanie ze środków zewnętrznych, to szkoda czekać kolejny rok. Mieszkańcom 
osiedla można wytłumaczyć, co w ramach określonych środków robimy. 
Radny K. Tekla - zwrócił uwagę, że każdy z radnych był na zebraniu wiejskim - sołeckim , tam 
są zgłaszane wolne głosy i wnioski, które gmina w miarę możliwości realizuje. z kwoty 
26 tys. zł. niewiele da się zrobić a oczekiwania mieszkańców są w zakresie dróg, chodników -
inwestycji, które tę kwotę przekraczają. Dodał, że zgodnie z procedurą będzie konieczność 
zwołania kolejnego zebrania i przegłosowania nowych wniosków - spytał co z tymi wnioskami 
z wcześniejszego zebrania, jeśli zostaną przegłosowane wnioski nowe ? 
Radny A. Szaweł odpowiedział, że zebranie wiejskie może się odbyć przy liczbie 15 osób 
i z tym nie ma problemu - na co K. Tekla odpowiedział, że zebranie wiejskie musi być zwołane 
zgodnie z przepisami. 
W tym miejscu Wójt poinformował, że również uczestniczył w zebraniu ROSM. Zwrócił się 
do Przewodniczącego Zarządu ROSM, by przedstawił protokół z zebrania. Dodał, że to Rada 
Gminy podejmuje uchwałę o zmianie statutu jednostki pomocniczej na jej wniosek - dalej 
podał terminy, w jakich jest jeszcze możliwość dokonania zmian w strukturach Osiedla. Dodał, 
że argumentem do podjęcia uchwały może być zarzut o niegospodarność i to jest bardzo 
ważne, gdyż można pozyskać około 100 OOO zł. na drobne rzeczy typu ławki, przystanki. Jeśli 
radni negatywnie przyjmą uchwałę to odbiór społeczny będzie taki, że Rada nie chce tych 
pieniędzy. 

Z. Dusza - zawnioskował, aby poszedł jasny przekaz dla mieszkańców z Osiedla, że Osiedle 
te pieniądze dostanie, mimo że nie jest sołectwem. 
Tu nastąpiła wypowiedź Przewodniczącego na temat ustaleń na posiedzeniu Komisji 
dotyczących zagwarantowania środków finansowych dla osiedla. 
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Przewodniczący Zarządu ROSM Sz. Martynowski - poinformował, że na zebraniu członkowie 
ROSM wstępnie postanowili, by dokonać zmiany statutu Osiedla, by osiedle stało się sołectwem 
i mogło skorzystać z funduszu sołeckiego. 
Radna H. Matera - spytała, czy ze środków pochodzących z funduszu sołeckiego będą 
pokrywane również koszty projektów dla realizowanych zadań, bo jeśli tak to do wykorzystania 
pozostanie bardzo mała kwota, koszty projektów mogą wynieść i 50 % kwoty. 
Ponownie Skarbnik - wyjaśniała, jak tworzy się fundusz, podała procedurę obliczania, terminy 
do odbycia zebrań wiejskich, terminy składania wniosków oraz kwoty kosztów danego zadania, 
dodała, że muszą to być zadania własne gminy. 
Radny P. Drobek stwierdził, że nic się nie wydarzy, proponując poczekać aż wszystkie 
jednostki będą uprawnione do skorzystania z funduszu. 
Wójt - zwrócił się o przypomnienie opinii w sprawie wyodrębnienia funduszu sołeckiego, jakie 
określiły Komisje na posiedzeniach, które były pozytywne. 
Przewodniczący potwierdził, że opinie wyrażone na Komisjach były pozytywne, jednak po 
dyskusjach i spotkaniach z mieszkańcami - na sesji nie muszą być identyczne. 
Radny Dusza - poinformował, że będzie głosował przeciw, jeśli ten fundusz ma zdezintegrować 
Osiedle od sołectw - do chwili, gdy osiedle stanie się sołectwem. 
Po powyższej dyskusji przystąpiono do głosowania w sprawie projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. 
Za wyrażeniem zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego głosowało 6 radnych, przeciw 
było 7 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. W związku z powyższym wynikiem 
głosowania Rada nie wyraziła zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w roku 2017. 
Uchwała nr XVII/154/2016 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie 
funduszu sołeckiego - stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

Ad. 13 
Kierownik Ref. Infrastruktury Komunalnej Krystyna Batko poinformowała, że wzorem lat 
ubiegłych, w trosce o bezpieczeństwo uczestników ruchu i estetykę dróg powiatowych 
przebiegających przez teren Gminy Pawłowice proponuje się udzielenie pomocy finansowej 
w kwocie 25 000,00 zł. Powiatowi Pszczyńskiemu na realizację letniego utrzymania dróg 
w zakresie koszenia poboczy dróg powiatowych. Projekt uchwały uzyskał pozytywna opinię 
Komisji Rady. 
Uchwała nr XVII/155/2016 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Pszczyńskiemu została przyjęta 14 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym. Uchwała 
stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

Ad. 14 
Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej, Geodezji i Mienia Tyberiusz Zawadzki 

--.. przedstawił projekt zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
części sołectwa Warszowice, obejmujący teren przy ulicy Cieszyńskiej objęty planem 
uchwalonym uchwałą Nr XVII/198/2012 Rady Gminy Pawłowice z dnia 24 kwietnia 
2012 r. Wyjaśnił, że zmiana tego planu polega na wprowadzeniu nowych przepisów 
dotyczących geometrii dachów, zmiany parametrów dotyczących ilości miejsc 
parkingowych oraz zasad lokalizacji parkingów. Projekt dotyczy wyłącznie zmiany 
tekstu uchwały Rady Gminy, rysunek planu nie jest zmieniony. Ponadto projekt 
zmiany planu nie narusza ustaleń „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Pawłowice", przyjętego uchwałą 
nr XXVII/314/2009 Rady Gminy Pawłowice z dnia 24 listopada 2009 r. ze zmianami, 
nie wprowadza nowych inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej należących 
do zadań własnych gminy w porównaniu z inwestycjami, które przewidywane były 
w prognozie skutków finansowych uchwalenia planu miejscowego zagospodarowania 
przestrzennego przyjętego uchwałą Nr XVIl/198/2012 Rady Gminy Pawłowice z dnia 
24 kwietnia 2012 r. w związku z czym prognoza ta jest nadal aktualna. 
Dalej dodał, że w przeprowadzonej zmianie planu uwzględniono wymogi zapisane 
w art. ust. 2-4 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 
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W uchwale Rady Gminy Pawłowice Nr VII/87/2011 z dnia 21 czerwca 2011 r. w sprawie 
aktualności "Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Pawłowice oraz obowiązujących miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego gminy 
Pawłowice" - na obszarze gminy nie sygnalizowano potrzeby zmiany przedmiotowego planu 
miejscowego. Potrzeba zmiany przepisów obowiązującego planu wynika z bieżących potrzeb 
realizacji zabudowy i zagospodarowania terenów objętych projektem. 
Po tych wyjaśnieniach przystąpiono do głosowania. 
Uchwała nr XVII/156/2016 w sprawie zmiany mieJscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części sołectwa Warszowice w gminie Pawłowice, 
obejmującego działki przy ul. Cieszyńskiej o nr: 4106/87, 4107 /87, 4108/87, 
4110/87 została przyjęta jednogłośnie - 14 głosami za (tylu obecnych na sali obrad). 
Uchwała stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

Ad. 15 
Następnie T. Zawadzki poinformował o zamiarze zbycia w drodze przetargowej działek: 
2179/96 o powierzchni 0,1872 ha, 2418/96 o powierzchni 0,0472 ha - własność Skarb 
Państwa, użytkowanie wieczyste Gmina Pawłowice oraz 2064/90 o powierzchni 0,0057ha -
własność Gmina Pawłowice (łączna powierzchnia terenu przeznaczonego do zbycia - O, 2401 
ha) położonych w Pawłowicach na rogu ul. Zjednoczenia i realizowanej obecnie obwodnicy 
Pawłowic - na co wymagana jest zgoda Rady Gminy. Dalej poinformował, że firma ZISCO 
sp. z o.o. Sp.K. z siedzibą w Pawłowicach wystąpiła dwukrotnie z wnioskiem o nabycie w/w 
nieruchomości. Temat był omawiany przez Komisje Gospodarki i Mienia Komunalnego i uzyskał 
pozytywna opinię. 
Uchwała nr XVII/157 /2016 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
gruntowej położonej na terenie Pawłowic została przyjęta jednogłośnie - 14 głosami 
za (tylu obecnych na sali obrad). Uchwała stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

Ad. 16 
Kierownik Ref. Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wojciech Bazgier poinformował, że w związku 
z art. 11a, ustawy o ochronie zwierząt z dnia 21 sierpnia 1997 r. Rada Gminy zobowiązana 
jest do określania w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 marca, programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. W związku z powyższym 
przygotowany został Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pawłowice w 2016 roku, ktory został przekazany 
do zaopiniowania wymaganym instytucjom, kołom łowieckim , organziacjom społecznym. 
Uchwała nr XVII/158/2016 w sprawie programu opieki nad zwierzetami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pawłowice 
w 2016 roku została przyjęta 13 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 1 głosie 
wstrzymującym. Uchwała stanowi zał. 14 do protokołu. 

Ad. 17 
Nastepnie W. Bazgier poinformował, że Jastrzębski Zakład Wodociągów i Kanalizacji S.A. 
w Jastrzębiu-Zdroju w oparciu o art. 24, ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę 
i zbiorowym odprowadzaniu ścieków zwrócił się z wnioskiem o przedłużenie taryfy 
na za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na nowy okres 
od 01.05.2016 r. do 30.04.2017 r. Wyjasnił, że zatwierdzenie cen oraz stawek opłat 
za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków następuje na podstawie 
ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 
odprowadzaniu ścieków oraz w związku z rozporządzeniem Ministra Budownictwa w sprawie 
określania taryf, wzoru wniosku o zatwierdzenie taryf oraz warunków rozliczeń za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. Przeprowadzona analiza złożonego 
wniosku taryfowego wskazuje, że przedłużenie taryfy jest zgodne z wyżej wymienionymi 
przepisami. 
Uchwała nr XVll/159/2016 w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla Jastrzębskiego Zakładu 
Wodociągów i Kanalizacji S.A. z siedzibą w Jastrzębiu - Zdroju została podjęta 
jednogłośnie - 15 głosami za. Uchwała stanowi zał. nr 15 do protokołu. 
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Ad. 18 
Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Jan Figura poinformował, że w uchwale nr XVl/148/2016 
dotyczacej planu dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli, podjętej 
na poprzedniej sesji błędnie został wpisany w §1 ust. 2 zakres punktów dla specjalności, na 
które przyznawane jest dofinansowanie. W związku z tym zmiania się numeracja specjalności 
dofinansowanej w wysokości 100% poniesionych opłat, jednak nie więcej niż 2000,00 złotych 
za całość kształcenia i nie więcej niż 800,00 złotych za semestr. 
Uchwała nr XVll/160/2016 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej planu 
dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół i przedszkoli 
prowadoznych przez gmine Pawłowice została podjęta 13 głosami za, przy 
2 głosach przeciwnych. Uchwała stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

Ad. 19 
Sekretarz Gminy Joanna Śmieja poinformowała, że w podstawie prawnej uchwały 
nr XVI/147/2016 z dnia 23 lutego 2016 r. W sprawie Programu Stypendialnego "Warto sie 
uczyć" błednie została wpisana data "26 lutego" amiast "23 lutego" , w związku z czym należy 
sprotostwoac błąd pisarski. 
Uchwala nr XVI/161/2016 w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale 
Rady Gminy Pawłowice została pryzjęta jednoglosnie - 15 głosami za. Uchwała 
stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

Ad.20 
Wolne głosy i wnioski 
1) Radny z. Dusza - pytał co z uszkodzonym modułem na tablicy zegarowej w hali GOS w 
związku z planowanym turniejem, sprawę zgłaszał w listopadzie 2015 r., dodał, że Śląski 
Związek może zakwestionować zawody - Dyrektor GOS B. Wróbel odpowiedziała, że jest po 
rozmowach - moduł będzie naprawiony w okresie letnim kiedy będzie przerwa technologiczna, 
gdyż w okresie zimowym jest najwięcej zajęć. Na wspomnianym turnieju brak tablicy nie 
stwarza problemów ani dla sędziów ani dla zawodników. 

2) Przewodniczący A. Szymura - pytał co z tablicą na boisku trawiastym, która również jest 
uszkodzona - B. Wróbel wyjaśniła, że nie jest uszkodzona tylko są przepalone diody, sprawa 
jest przekazana gospodarzowi obiektu i do meczu w najbliższą sobotę będzie uzupełniona. 

3) radny A. Pisarek pytał: 
- kto i kiedy dokończy inwestycję wzdłuż ul. Świerczewskiego, gdzie kostki na mostkach są 
luźne, pozostawione są korzenie po drzewach - mieszkańcy chcą uporządkować swoje tereny 
przed posesjami - K. Batko wyjaśniała, że oprócz ciągu pieszo - rowerowego były w tym 
rejonie prowadzone również prace związane z siecią szerokopasmową i oświetleniową. Firmy 
otrzymały pismo z poleceniem uzupełnienia kamienia i trawy na trawnikach - do końca marca 
ma to być zrobione, inwestycja nie jest jeszcze odebrana. W sprawie kostek na wjazdach 
T. Szatkowski wyjaśnił, że tego firmy nie robiły, gdyż mostki nie były objęte projektem. 
- kto pozwolił dzieciom ćwiczyć w czasie jarmarku na gołej kostce brukowej, kto odpowiadał za 
ich bezpieczeństwo? - Dyrektor GOK M. Grygier odpowiedział, że była to grupa z zewnątrz 
(spoza GOK) - instruktorka oświadczyła, że nie potrzebuje do ćwiczeń materacy. 
4) Radna B. Serówka: 
- w sprawie funduszu sołeckiego stwierdziła, że możemy się do tego tematu w przyszłości 
przychylić, zaproponowała, by na posiedzenie Komisji zaprosić sołtysa z Drogomyśla, by 
przedstawił jak w tym sołectwie funkcjonuje fundusz sołecki; 
- spytała jak Gmina Pawłowice przygotowuje się do Światowych Dni Młodzieży, jakie są 
oczekiwania wobec gminy, uważa, że może to być okazja do promowania gminy Pawłowice -
tu Wójt wyjaśnił, że ŚDM są koordynowane przez dwa dekanaty, informacji należy zasięgać u 
księdza dziekana, P. Agnieszka Kempny uczestniczy w rozmowach z Biskupem, Urząd Gminy 
nie będzie wchodził w kompetencje księżom; zawnioskowała, by na komisjach przedstawić 
informację na powyższy temat; 
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- poinformowała o udziale w „Dniu skupienia dla radnych" w Kokoszycach oraz poruszonych na 
spotkaniu tematach dotyczacych ekologii, samorządności. 

5) radny A. Krosny - chciał uzyskać szersze informacje na temat zmian personalnych 
w Gminnym Ośrodku Kultury - p.o. Dyrektor GOK Mariusz Grygier poinformował, że zmiany 
nastąpiły na skutek kontroli Urzędu Gminy, gdzie okazało się że są nieścisłości w dokumentacji 
i środkach finansowych, kontrola dwa dni później wykazała, że jest wszystko w porządku. 
Kasjera odpowiedzialna za nieodpatrzenie oraz główna księgowa złożyły rezygnację przyznając 
się do winy. Dodał, że Dom Kultury nie poniósł strat - Przewodniczący zwrócił uwagę, 
by w przyszłości o takich sprawach informować radnych. 
Wójt - informacja o tej sytuacji była przekazana radnym na posiedzeniu Komisji od razu 
po zdarzeniu, wypowiedział się na temat obrotu pieniędzmi. 

6) radny P. Drobek 
- zawnioskował, aby uchwały rzeczowe - cząstkowe były w porządku obrad przed uchwałami 
merytorycznymi, podał przykład dzisiejszej sesji, gdzie najpierw głosowane są uchwały 
w sprawie WPF i budżetu a dopiero później uchwały dotyczace konkretnych wydatków -
niejako się wraca do tematu , w pierwszym przypadku wydatek się uchwala a następnie można 
tego samego wydatku nie uchwalić - tu Sekretarz J. Śmieja wyjaśniła, że w pierwszej 
kolejności głosuje się uchwały dot. WPF, potem budżetową jako całość, a następnie uchwały 

-. finansowe wynikające z powyższych - taki układ porządku obrad jest sugerowany 
na szkoleniach, przy czym można się zastanowić nad zmianą układu porządku. Wójt dodał, 
że powyższy temat zostanie przypomniany na szkoleniu radnych; 
- zawnioskował, aby na posiedzeniu Komisji w dniu 12 kwietnia udzielić pisemnej odpowiedzi 
na jego pytania złożone na posiedzeniu Komisji 8 marca br; 
- poinformował, że na posiedzeniu Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego był 
przedstawiony Program rozwoju sportu, zarzucił, że nie ma tego Programu w wersji wirtualnej 
więc radni nie mogą się z nim zapoznać, wspomniał o konsultacjach społecznych. Treść 
Programu zawiera wiele nieścisłości merytorycznych, trzeba się w treść zagłebić by 12 kwietnia 
można było o Programie dyskutować. 
Przewodniczący przypomniał, że radni byli poinformowani, iż Program jest na stronie 
internetowej, będzie opiniowany przez Komisję, zaś Sekrtarz podała datę, od kiedy Program 
jest udostepniony na stronie internetowej. 

7) radny Z. Dusza - spytał co z piecem c.o. w SP nr 2 - Dyrektor GZO J. Figura odpowiedział 
że środki finansowe w kwocie 20-30 tys. zł. na wymianę pieca są zabezpieczone w budżecie 
szkoły, trwa procedura przetargowa wyboru dostawcy. 

Następnie Przewodniczący udzielił głosu sołtysom: 

1) G. Cyrulik sołtys Pawłowic 
- zabrał głos w sprawie odrzucenia przez Radę wydatkowania kwoty 25 tys. zł. na obelisk 
poświęcony Wójtowi D. Galuskowi, przy jednoczesnym nie przegłosowaniu funduszu 
sołeckiego, gdzie można było w przyszlym roku pozyskać kwotę 100 OOO zł. 
Pomysł obelisku dla Damiana Galuska był bardzo dobry, nikt nie zrobił dla Pawłowic tyle, 
co Damian Galusek; 
- w sprawie nie uchwalenia funduszu sołeckiego - sołtysi chcieli się zaangażować w tę 
inicjatywę, radni pozbawili mieszkańców możliwości decydowania o sołectwie; 
- sołtysi mają czynnie uczestniczyć w pracach rady gminy bez prawa głosu, jednak 
pozbawienie sołtysa prawa głosu w dyskusji jest niewskazane - zwrócił się o sprawdzenie, czy 
sołtysi mogą uczestniczyć w dyskusji. 

2) A. Szaweł - radny, sołtys Warszowic - wyraził swój żal, że uchwała o funduszu sołeckim nie 
została podjęta, sołtysi chcieli robić coś, co mogliby zrobić szybko. Spytał o procedurę 
zaskarżającą podjętą uchwałę o niewyrażeniu zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego -
radca prawny odpowiedział, że nie widzi podstaw prawnych do zaskarżenia decyzji radnych. 
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3) sołtys Z. Goik - zabrał również głos w sprawie przebiegu sesji w części dot. WPF i budżetu, 
gdzie radni wyodrębnili z głosowania sprawie obelisku, dalej poruszył sprawę funduszu 
sołeckiego informując, że sołtysi spotykali się i przeprowadzali rozmowy na ten temat, 
w innych gminach, miastach funkcjonują: fundusz sołecki i fundusz obywatelski, u nas jest 
jeszcze inicjatywa lokalna, szkoda że fundusz nie został uchwalony. 
Na zakończenie sesji nastąpiły świąteczne życzenia wielkanocne. 

Ad.21 
Po wysłuchaniu wszystkich wolnych głosów wniosków, o godz. 17.40 Przewodniczący 
zamknął sesję. 
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